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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt, dog med den ændring, at punkt 8.3 behandles 
efter punkt 10. Dette fordi studienævnsformanden har inviteret Carsten 
Nielsen, Chefkonsulent ved Djøf, til at tale om rekruttering og komme med 
oplæg til Negot.-dagen.  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 21. september 2023 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er vedlagt som bilag til 

orientering. Det fortrolige referat af 21. september 2023 blev godkendt på 

mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

Formanden bød indledningsvist Signe Hannibal Jensen velkommen som nyt 

VIP-medlem i studienævnet op oplyste herefter om følgende:   

 

3.a.1 HUM FAK har indkaldt til forslag til Sommerskoler 2024. 

Sommerskoler skal undervises på engelsk, have et omfang på 5 ETCS samt 

afholdes i august 2024. Negot. bød ikke ind med sommerskolefag sidste år, 

og det er vurderingen, at der ikke meldes fag ind i denne omgang. 

 

3.a.2 HUM FAK har indkaldt til forslag til valgfag E24: Negot. plejer ikke at 

udbyde valgfag grundet VIP’ernes høje timetal og deraf prioritering af 

Negot.’s kernefag. Det er dog en mulighed, hvorfor de fagansvarlige frem til 

den 1. december 2023 kan melde ind til studienævnet om de ønsker at 

udbyde et valgfag.   

 

3.a.3 Formanden informerede om optaget på Negot. pr. 1. oktober 2023: 

Det endelige optagelsestal for BA negot.-uddannelsen 2023 er på 73 

studerende, hvilket er en fremgang på 21 studerende (40%). KA negot.-

uddannelsen har et optag på 86 studerende, hvilket er en fremgang på 45 

studerende (110%). Negot. har således haft et rigtig godt optag i 2023.   



 

 

   

 

Side 2 

3.a.4 SDU Valg 2023 er udskrevet og formanden gjorde opmærksom på 

fristen for opstilling af kandidater. Information om valget findes på 

mitsdu.dk/valg, hvor man også finder kontaktoplysninger til 

Valgsekretariatet og til Sladja Zoric, der kan hjælpe ved eventuelle 

tvivlsspørgsmål.   

  

3.a.5 Formanden mindede om håndtering af udgifter til gæsteforelæsere: 

Udgifter til eksterne gæsteforelæsere, der helt eller delvist dækker 

skemalagt undervisning, dækkes af Instituttet og undervisers timebank. Det 

er en ærgerlig ny struktur, der går imod spændende undervisning, idet den 

ikke tager højde for den tid, der bruges til at arrangere en gæsteforelæsning. 

Udgifter til eksterne gæsteforelæsere, der laver en ekstra-curriculær aktivitet 

dækkes af studienævnenes annuum. Kompensation til interne 

gæsteforelæsere skal aftales med institutlederen.    

 

3.b De studerende 

Elvira Mikkeline Nordgren Pedersen (EMNP) meddelte, at der er indkaldt til 

et fælles HUM-råd, hvor de forskellige fagråd kan stå samlet, hvis der f.eks. 

er nedskæringer. Et fælles HUM-råd kan også bruges til idéudveksling på 

tværs af fagrådene.  

 

EMNP spurgte, om UN må bruge Negot.’s fælles studierum itslearning til 

promovering af UN’s arrangementer. UN plejer at bruge Facebook til 

annoncering af aktiviteter, men diverse algoritmer gør, at det ikke er alle 

studerende, der ser annonceringerne.  

 

Formanden svarede hertil, at det må UN godt, så længe der er tale om 

særligt vigtige arrangementer. Det skal specificeres hvem modtagergruppen 

er, så man undgår, at meddelelser får karakter af spam.  

 

3.c Andre 

Christian Heyde-Petersen meddelte, at nogle BA negot.-studerende har 

henvendt sig til ham, fordi undervisningen i et sammenlæst fag i 

indeværende semester ikke er særligt Negot.-relevant efter deres mening. 

Formanden opfordrede til dialog med underviser samt til at de pågældende 

studerende deler denne oplysning, når de evaluerer på faget.   

  

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 19 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Intet til punktet.  

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet.  
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7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Studienævnsformanden oplyste, at der er blevet indkaldt til forslag til 

ændringer til studieordninger 2024. Studienævnet har modtaget en række 

forslag, se nedenfor. Formanden gjorde derudover opmærksom på, at det 

ikke er hensigtsmæssigt, at lægge Projektorienterede forløb ind i 

studieordningen for BA negot.-uddannelsen på samme måde som valgfag. 

En sådan struktur vil lægge en dæmper på de studerendes incitament til at 

tage på udlandsophold, hvilket ikke er ønskeligt. Et projektorienteret forløb 

på BA negot.-uddannelsen skal dog fortsat være en mulighed for de 

studerende, for hvem det ikke er muligt at tage på udlandsophold. 

Studienævnsmedlemmerne var enige heri og besluttede følgende:  

- Projektorienterede forløb på BA negot.-uddannelsen skal være en 

mulighed via individuel ansøgning til studienævnet.  

-  Projektorienteret forløb på BA negot.-uddannelsen skal have et omfang af 

10 ECTS inden for enten HUM eller SAMF. Eksamenssproget skal være 

engelsk af hensyn til SAMF’s ressourcer.  

 

7.1.a Forslag til ændringer i Kulturhistorie 1 (tysk) og Kulturhistorie 2 (tysk), 

hvor perioderne i de to fag byttes om, blev godkendt af studienævnet.  

Studienævnet efterlyser overgangsbestemmelser for Negot. Dette vil blive 

meldt ind til Fakultetet, der skal forestå behandlingen heraf, da der er tale 

om samdriftsfag    

  

7.1.b Forslag til ændringer (mindre justering af fagbeskrivelsestekst samt 

omskrivning af afsnit omkring undervisnings- og arbejdsformer) i 

Forbrugeradfærd blev godkendt af studienævnet.  

 

7.1.c Forslag til ændringer i HRM, Organisational Development and 

Communication (ændring af titel til HRM: Strategies and practice - samt 

udvikling af fagets indhold, viden, færdigheder og kompetencer) blev 

godkendt af studienævnet.   

 

7.1.d Forslag til ændringer i Media Analysis (fagets indhold) blev godkendt 

af studienævnet. Fagansvarlig blev opfordret til at arbejde videre med ny 

titel. Studienævnet godkendte derudover, at faget Media Analysis i sin nye 

form skal indgå på flere af KA negot.-uddannelsens profiler, hvor det skal 

erstatte Interpersonel Communication, som man har svært ved at 

undervisningsdække. 

 

7.1.e Forslag til ændringer i International Poltical Organisations (ændringer 

i fagbeskrivelsesteksten) blev godkendt af studienævnet.  

  

7.1.f Forslag til ændringer i Master’s Thesis (ændringer i forhold til 

eksamenssprog) blev godkendt af studienævnet.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnsformanden gennemgik Studiemiljøundersøgelsen 2023, 

foretaget i perioden 1.-22. marts 2023 blandt alle heltidsstuderende.  
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Undersøgelsen viser bl.a., at Negot. har en høj andel af studerende, der 

føler sig ensomme: 27% af de adspurgte BA Negot.-studerende har svaret, 

at de er meget enige eller enige i, at de føler sig ensomme på deres studie. 

Tallet ligger over gennemsnittet på HUM, som er 20%. For KA negot. er det 

30% af de adspurgte. Også her ligger Negot. over gennemsnittet på HUM 

(22%).  

 

Studienævnets medlemmer drøftede undersøgelsens resultater 

vedrørende ensomhed, som undrer: Negot. har et lavt frafald, et af de 

laveste på HUM, og resultater fra studiestartsundersøgelsen er positive. 

Dertil kommer at Negot. er et socialt studie: Der er forskellige faglige 

aktiviteter (foredragsrække om oplevelsesøkonomi) arrangeret af 

studienævnet, ligesom Negots studenterforening, United Negot (UN), også 

afvikler mange sociale og faglige arrangementer. Det anslås at studiet årligt 

afholder omkring 25 faglige og sociale arrangementer. 

 

Elvira Mikkeline Nordgren Pedersen, som også er medlem af UN’s 

bestyrelse, kunne i den forbindelse supplerende oplyse, at UN som 

minimum har et arrangement pr. måned (undtaget januar og juni), og gerne 

to. For nyligt har UN på baggrund af egen undersøgelse lagt op til, at der 

skal være flere arrangementer, som er faglige og uden alkohol, for også at 

favne de studerende, der ønsker dette. UN har også arrangementer, der 

går på tværs af uddannelser (HA og MMA). Negot.-onsdag er dog det mest 

attraktive arrangement, hvor Negoterne en gang om måneden mødes og 

spiser sammen. Arrangementer, der kun har et fagligt indhold, har ikke 

samme tilslutning blandt de studerende. Så selv om der laves flere 

arrangementer, er det ikke ensbetydende med, at der er større tilslutning.  

 

Christian Heyde-Petersen (CHP) bemærkede, at det ikke er tydeligt, hvad 

der i undersøgelsen spørges ind til og således er det uklart, om de 

studerende har svaret på spørgsmål, der vedrører Negot. eller SDU. CHP 

fremhævede derefter, at lockdown under Corona har betydet, at 

studerende, som nu befinder sig på KA negot.-uddannelsen, ikke i samme 

grad har knyttet bånd med deres medstuderende.  

 

Alev Kuruoglu foreslog, baseret på erfaringer fra SAMF, at man gør de 

studerende opmærksomme på, at der er hjælp at hente på SDU, hvis man 

føler sig ensom.  

 

Nicolai Larsen-Ledet pegede på den logistiske faktor: Negot er en 

uddannelse, der kun kan læses i Odense. Den første tid, hvor man som ny 

studerende er flyttet fra sin hjemby for at studere Negot i Odense, kan 

opleves som svær. Negot har et stort udbud af sociale og faglige aktiviteter, 

som de studerende kan deltage i. Der vil dog altid være nogle studerende, 

der aktivt fravælger disse. Det kan være svært at ændre på denne adfærd.    
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Formanden fremlagde idéen om at arrangere en fredagscafé hver anden 

fredag, hvor de studerende kan mødes med VIP’ere, eller at lave en VIP-

mentorordning på BA negot.-uddannelsen ligesom på KA negot.-

uddannelsen, hvor der er iværksat etablering af mentorordning (her er det 

dog de eksterne aftagere, der skal fungere som mentorer). Nogle af 

studenterrepræsentanterne udtrykte tvivl om effekten af etablering af en 

fredagscafé, men kunne dog se, at aktiviteten måske kan ramme de 

studerende, der fravælger alle de sociale aktiviteter arrangeret af UN. Til 

gengæld var der flere, der kunne se idéen med en mentorordning, eventuelt 

med deltagelse af erfarne ældre studerende. 

 

CHP pegede på, at Negot er en uddannelse, der går på tværs af fakulteter, 

med mange forskellige fag, og ikke bare ét lærerkollegie som på andre 

HUM-studier. Dette kan i sig selv virke overvældende for den enkelte 

studerende, men er omvendt også et forhold, der er medvirkende til, at 

Negot.-studerende hurtigt bliver vant til at finde deres vej og blive 

selvstændige studerende. 

 

Adskillige medlemmer af studienævnet påpegede vigtigheden i at 

studerende påtager sig ansvaret for at investere i deres eget studie. Dette 

indebærer også aktiv deltagelse i de mange aktiviteter, som Negot tilbyder. 

Der ses ikke et behov for yderligere initiativer, da der allerede er 

tilstrækkelige tiltag (der er f.eks. ansat studiegruppefacilitatorer til at tage 

sig af studiegrupper på BA-niveau). Det er dog rigtig ærgerligt, at en 

markant reducering af studienævnets annuum har ført til, at studienævnet 

på sit seneste møde f.eks. har måttet afvise flere ansøgninger om støtte til 

faglige arrangementer.  

 

8.2 Studienævnet gennemgik eksamensevalueringerne for S23: 

Forhandlingsteori og -træning fremhævedes som et af de fag med højeste 

beståelsesprocent og karakterer.  Master’s Thesis, Negotiating Globally 

(English) og Erhvervsjura ligger højt. I den anden ende ligger talfag som 

Statistik, Markedsanalyse (delprøve 2) og International økonomi 2. 

Studienævnet vil løbende være opmærksomt på talfag, der tidligere har 

skabt problemer. Formanden bemærkede, at studienævnet har modtaget 

en henvendelse om samlæsning i Statistik. Når studienævnet skal 

behandle henvendelsen, er det vigtigt også at inddrage fagets 

eksamensstatistik S23. Det blev bemærket, at Virksomhedsøkonomi ikke 

stikker ud. Studienævnets medlemmer havde ingen yderligere 

bemærkninger.  

 

9. Andre sager til behandling 

9.1 Studienævnsformanden oplyste om annuum 2023 og bevilling Dtap-

timer: De faglige vejledere har brugt alle deres timer, hvorfor formanden 

foreslog at flytte 2x15 timer af bevillingen til de faglige vejledere. Dette blev 

godkendt af studienævnet.  
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10 Eventuelt 

Intet til punktet. 

 

Pause 13:05 – 13:10. 

 

Chefkonsulent ved Djøf, Carsten Nielsen ankom. 

 

8.3. Studienævnsformanden indledte punktet med at fortælle, at han som 

følge af Negots beslutning om at påbegynde arbejdet med rekruttering 2024 

havde inviteret Carsten Nielsen (CN) til at komme til studienævnsmødet og 

tale om mulige rekrutteringstiltag samt lave et oplæg til Negot-dagen.  

 

På baggrund af oplæg fra CN havde studienævnet en drøftelse af flere 

faktorer, der spiller ind i rekrutteringen til Negot, og som kan danne grundlag 

for udviklingen af en strategi for markedsføring af uddannelsen og specifikke 

rekrutteringstiltag. CN vil elaborere herpå og vende tilbage med forslag. 

CN’s oplæg til Negot-dag blev drøftet. Studienævnet vil tænke formen på 

Negot-dagen igennem.  

 
Mødet sluttede kl. 15:15. 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


